



FOR IMMEDIATE RELEASE

February 18, 2021

Atlantic Community Foundations take part in new Healthy Communities Initiative

\$1,478,150 in funding available in Atlantic Canada to transform public spaces in response to COVID-19

HALIFAX, NS: Community Foundations in NB, NL, NS, and PEI announce that they will work across Atlantic Canada to provide \$1,478,150 to transform public spaces in response to COVID-19.

This funding is part of the Government of Canada's new \$31 million Healthy Communities Initiative. This investment by the federal government will support community-led organizations in developing local, small-scale infrastructure projects that respond to the immediate needs arising from COVID-19, while building towards a more pandemic-resilient future.

Starting today, organizations are invited to apply for funding between \$5,000 and \$250,000 to lead projects that help create safe and vibrant public spaces, improve mobility options, and provide digital solutions to help their neighbourhoods or communities navigate the pandemic and look to build back better in the COVID-19 recovery. This could include projects that adapt crosswalks and access to public transport to allow for safe physical distancing, the creation of community gardens, and art installations, and free WiFi in targeted public spaces. A variety of community-led organizations are eligible to apply, including local governments, charities, Indigenous communities, and registered non-profit organizations.

"Public spaces are the glue to our communities: they enable a feeling of belonging and of social cohesion. They are a big part of what makes communities safe, vibrant and connected" said Daniel Holland, CEO of CFNS on behalf of the Atlantic Hub. "As Atlantic Canadians face increased isolation due to COVID-19, the Healthy Communities Initiative will help our community to connect safely and will benefit the mental and physical well-being of our residents."

The Community Foundation of Nova Scotia, Fondation communautaire de la Péninsule Acadienne, Rural Communities Foundation of Nova Scotia, Ulnooweg Indigenous Communities Foundation, Community Foundation of Prince Edward Island, Greater Saint John Community Foundation, Community Foundation of Newfoundland and Labrador, and the Sussex Area Community Foundation are working alongside Community Foundations of Canada, the Canadian Urban Institute and other partners to serve communities across Atlantic Canada, including equity-seeking groups interested in applying.

"Organizations across our country have shown creativity and resourcefulness in improvising temporary and longer-lasting solutions that enable people to connect and access public spaces safely. The Healthy Communities Initiative is supporting organizations in Atlantic Canada to bring people together in our communities both in person and digitally, while respecting public health measures," said Andrea Dicks, President, Community Foundations of Canada.

The application period for the first round of funding closes on March 9, 2021 at 5:00PM PST. A second application period for funding will take place starting in May 2021. More information can be found at healthycommunitiesinitiative.ca



POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

18 février 2021

Les Fondations communautaires de l'Atlantique prend part à la nouvelle Initiative pour des collectivités en santé
Un financement de 1 478 150 \$ est disponible dans le Canada atlantique pour transformer les espaces publics en réponse à la COVID-19

HALIFAX, NS: Les fondations communautaires du Nouveau-Brunswick, de Terre-Neuve-et-Labrador, de la Nouvelle-Écosse et de l'Île-du-Prince-Édouard ont annoncé aujourd'hui qu'elles distribueront un montant de 1 478 150\$ dans tout le Canada atlantique pour transformer les espaces publics en réponse à la COVID-19.

Ce financement est octroyé par le gouvernement du Canada dans le cadre de la nouvelle Initiative pour des collectivités en santé, dotée d'une enveloppe de 31 millions de dollars. Cet investissement du gouvernement fédéral aidera des organismes communautaires à mener des projets locaux d'infrastructure à petite échelle qui répondent à des besoins immédiats engendrés par la COVID-19, tout en développant une plus grande résilience face aux futures pandémies.

À compter d'aujourd'hui, les organismes sont invités à déposer une demande de financement de 5 000 \$ à 250 000 \$ pour déployer des projets qui créent des espaces publics sécuritaires et vivants, améliorent les options en matière de mobilité et fournissent des solutions numériques, afin d'aider leur quartier ou leur collectivité à traverser la pandémie et à se préparer pour la relance post-COVID-19. Cela pourrait comprendre des projets tels que l'adaptation de passages piétonniers et de l'accès aux transports en commun pour assurer une distanciation physique sécuritaire, l'aménagement de jardins communautaires, des installations artistiques et des points d'accès Wi-Fi gratuits dans des espaces publics ciblés. Différents organismes communautaires sont admissibles au dépôt d'une demande, dont les municipalités, les organismes de bienfaisance, les communautés autochtones et les OBNL enregistrés.

« Les espaces publics sont un liant de nos collectivités : ils suscitent un sentiment d'appartenance et de cohésion sociale. Ils jouent un grand rôle pour rendre nos collectivités sécuritaires, vivantes et connectées », a déclaré Daniel Holland, PDG de FCNE au nom du centre de l'Atlantique. « Alors que les Canadiens de l'Atlantique font face à un isolement encore plus profond à cause de la COVID-19, l'Initiative pour des collectivités en santé favorisera les contacts dans notre communauté de façon sécuritaire, ainsi que le bien-être mental et physique de nos résidents. »

Le Fondation communautaire de la Nouvelle Écosse, Fondation communautaire de la Péninsule Acadienne, Rural Communities Foundation of Nova Scotia, Ulnuoweg Indigenous Communities Foundation, Community Foundation of Prince Edward Island, Greater Saint John Community Foundation, Community Foundation of Newfoundland and Labrador, et Sussex Area fondation communautaire collaborent avec Fondations communautaires du Canada, l'Institut urbain du Canada et d'autres partenaires pour servir les collectivités canadiennes, y compris les groupes en quête d'équité qui aimeraient déposer une demande.

« Partout au pays, les organismes ont fait preuve de créativité et d'ingéniosité en improvisant des solutions temporaires et plus long terme, afin de favoriser la connectivité sociale et de donner accès aux espaces publics de façon sécuritaire. L'Initiative pour des collectivités en santé aide les organismes du Canada atlantique à rassembler les membres de nos communautés tant en personne que de façon virtuelle, tout en respectant les mesures de santé publique. » Andrea Dicks, présidente, Fondations communautaires du Canada

La période de dépôt des demandes au premier cycle se termine le 9 mars 2021, à 17 h (HNP). Une deuxième période de demandes de financement débutera en mai 2021. Pour plus d'informations, visitez de [l'Initiative pour des collectivités en santé](#).

About Community Foundation of Nova Scotia

The Community Foundation of Nova Scotia is an action centre for philanthropy. We provide the knowledge and support for communities, charities, and citizens to realize their individual potential and collective possibilities. Our mission is to build strong, vibrant and diverse communities throughout Nova Scotia by enabling and inspiring effective philanthropy.

We're part of the Community Foundations of Canada (CFC) movement - the national network for Canada's 191 community foundations. CFC's purpose is to relentlessly pursue a future where everyone belongs. Combined, the network holds \$5.8 billion in assets and reaches 90 per cent of Canadian communities. The Community Foundation of Nova Scotia was established in 2008 and currently has more than \$10.4 million in philanthropic investment under management, disbursed and committed grants of more than \$4 million and manages and supports more than 90 funds across the province, including 22 scholarship and award funds.

Contact for Interviews

Stacey McCarthy
Community Foundation of Nova Scotia
902-210-4038
communications@cfns-fcne.ca
<http://cfns-fcne.ca>

Contact for Program Information

Emma Cruddas
Community Foundation of Nova Scotia
902-490-9916
Emma.cruddas@cfns-fcne.ca
<http://cfns-fcne.ca>